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Mevrouw Mager-Schroten heet de aanwezigen van harte welkom en nodigt mevrouw Jansse 
uit gebruik te maken van de zeepkist.  
 
Mevrouw Jansse-van Noordwijk: Goedenavond allemaal.  Ik ben Gerda van de 
gymnastiekvereniging OKK en ik ben hier samen met mijn collega’s Suzanne, ook van OKK, 
Guus van GOBA en Miranda van Achilles. Daarnaast hebben we een paar leden van onze clubs 
meegenomen, om het geheel wat aan te kleden. Mede namens hen wil ik jullie graag 
meenemen in het volgende verhaal. 
Medio september bespreken jullie de perspectiefnota, waarin geld wordt gevraagd voor de 
bouw van een sporthal bij de nieuwe brede school in Hoog-Dalem en de uitbreiding van de Elzenhof 
met een turnhal. Wij zijn heel enthousiast over die plannen en naar wij hopen jullie ook. Het 
kost inderdaad geld, maar de hele gemeenschap van Gorinchem krijgt daar heel veel voor 
terug. Wij vertellen jullie graag waarom.  
1. Ten eerste: uit het onderzoek van het vorig jaar van het Mullier Instituut is gebleken dat de 

sportmogelijkheden vooral geconcentreerd zijn in Gorinchem-West en er behoefte is aan 
meer spreiding. Door de bouw van de sporthal bij de brede school in Gorinchem-Oost en de 
turnhal bij de Elzenhof wordt bijgedragen aan een betere spreiding van die 
sportaccommodaties en is de sport voor de inwoners van Gorinchem-Oost veel beter 
bereikbaar. 

2. Als verenigingen willen groeien hebben ze goede accommodaties nodig. Door de genoemde 
bouw liggen er kansen voor onder andere onze verenigingen, GOBA, OKK en Achilles. Als er 
geen extra voorzieningen worden getroffen, zullen wij over een aantal jaren niet meer 
bestaan, of slechts een recreatief clubje zijn voor de jongste en de oudste bewoners.  
Het college en de raad hebben als doel iedereen binnen de gemeente te laten bewegen. 
Dicht bij huis sporten maakt het ook laagdrempelig, voor zowel de jongeren als de ouderen, 
om er zelfstandig naartoe te gaan. Als er voorzieningen zijn om wat te drinken, voor of 
tijdens de trainingen, zorgt dat er ook voor dat de ouders blijven kijken en met bijvoorbeeld 
een wifi-aansluiting kunnen ze er eventueel werken. Als zij dan blijven, zorgt dat ook voor 
meer betrokkenheid bij de verenigingen. Ook voor de middelbare scholieren geeft dit veel 
meer uitdaging: goede materialen, een fijne plek om te ontmoeten en wedstrijden om aan 
te gaan. Door al die betrokkenheid krijgen de verenigingen meer kader, meer 
leidinggevenden en vrijwilligers. Dan kunnen onze verenigingen weer groeien en bloeien.  

3. De afgelopen jaren springt men erop in dat mensen gezonder moeten leven, niet alleen 
fysiek, maar ook mentaal. Naast het sporten zorgt de sociale verbinding voor gezondere 
mensen. Als men betrokken is, of in aanraking komt met een bloeiend verenigingsleven, 
heeft dit zeker invloed op het welzijn. Dit zal ook betekenen dat de gemeente bijvoorbeeld 
minder kosten kwijt is aan de Wmo. 

4. Bij de buitensporten zijn onlangs grote investeringen gedaan in de velden. Wij als 
binnensporten zijn net zo uniek als zij. De huidige gymzalen en sporthallen zijn vooral 
ingericht voor het onderwijs en missen belangrijke belijningen en materialen om te voldoen 
aan de richtlijnen van onze sportbonden. Daardoor kunnen wij geen goede trainingen 
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geven op hoog niveau en we kunnen zelfs helemaal geen wedstrijden houden. Dat 
belemmert de groei en dat is zo jammer! 

5. Als beide locaties worden gerealiseerd, zorgt dat voor meer samenhang in de nieuwe wijk. 
De brede school, met accommodaties voor onder andere Achilles en GOBA, zorgt voor een 
goede start in de nieuw te bouwen wijk Hoog-Dalem. Samen sporten geeft verbinding, daar 
zult u straks wat meer over horen: een plaats om elkaar te ontmoeten. De bouw van de 
turnhal bij de Elzenhof zorgt voor opleving van het buurthuis, wat iedereen zo graag wil. Wij 
als verenigingen willen heel graag investeren in die buurthuisfunctie en vooral ook die 
gemeenschapsfunctie. Wij hebben volop plannen en die gaan we zo meteen aan u 
voorleggen. Het is ook een voordeel dat de accommodaties redelijk dicht bij elkaar liggen, 
want daardoor kunnen wij heel goed samenwerken en de kosten delen voor het beheer van 
de gebouwen, het schoonhouden, de inkoop en diverse activiteiten samen organiseren. 
Kortom, de mogelijkheden zijn groots. 

Ik laat nu graag de vertegenwoordigers van de verenigingen aan het woord. Als eerste Miranda 
van Handbalvereniging Achilles.  
 
Mevrouw Oostdam: Goedenavond allemaal. De handbalsport zit in de lift. De dames speelden 
Olympisch en het herenteam is op weg naar het EK. Hoe gaaf is het om deze leuke sport ook in 
je eigen wijk te kunnen spelen? Wij staan hier omdat we in de plannen om in Oost een nieuwe 
school met sportfaciliteiten te bouwen, veel mogelijkheden zien voor onszelf én voor de wijk. 
Samen met de wijk, de school en andere verenigingen. We willen dolgraag samen met de wijk 
en de scholen aan slag, om naschools, maar ook in de avond en in het weekend op elk niveau 
en in allerlei vormen handbal te spelen. Voor elk wat wils: 
 Open instuif. Als kind met klasgenoten naschools een balletje gooien onder begeleiding van 
een ervaren trainer. Hier gaat het om plezier in bewegen, coördinatie en samenspel leren. 
 Elke week aan de slag met je eigen team. Je leert steeds meer van de sport en gaat ook 
wedstrijdjes spelen, eerst tegen elkaar en later in een competitie. 
 Ouders bewegen ook tijdens de training van hun kind. Jezelf in het zweet werken en 
tegelijkertijd kunnen kijken hoeveel plezier je kind heeft. 
 Meedoen aan handbaltraining voor ouders is natuurlijk ook een optie.  
 Of deelnemen aan de midweek-competitie. 
 Vind je (handbal)sporten leuk, maar wil je meer afwisseling? Doe dan mee met de diverse 
spelvarianten die we met elkaar gaan doen: 3 tegen 3, walking-variant, enz. 
 Ben je 50+, dan is er walking handbal. 
 Ook voor mensen met een beperking is alle ruimte. 
Wat is de sfeer bij Achilles? Belangrijk in onze clubcultuur is vriendschap. Iedereen is welkom 
en voor iedereen is plek. Je mag jezelf zijn. Je kunt er alleen naartoe, maar ook met het hele 
gezin. Er is niet alleen ruimte voor sport, maar ook om samen andere activiteiten te 
ondernemen. In een nieuwe wijk zien wij onszelf een belangrijke rol hebben in de verbinding. 
Je zou niet alleen naast elkaar moeten wonen, maar elkaar ook ontmoeten. En dat is juist de 
kracht van sport. 
Unieke kans: ga akkoord met de voorstellen in de perspectiefnota. Op Oost is er voor ons een 
uitgelezen kans om deze droom uit te laten komen. Daarvoor is voldoende ruimte nodig, zowel 
buiten als binnen. In de perspectiefnota is hier rekening mee gehouden.  
Ik geef nu graag het woord aan Guus van Basketbalvereniging GOBA. 
 
De heer Ouwerkerk: Dames en heren, goedenavond. Gorinchem beweegt, economisch, sociaal, 
cultureel en sportief. Dat hoort ook zo. Een stilstaande stad is een afgeschreven stad. Die beweging 
zie je terug in de oude binnenstad, in de eerder gebouwde buitenwijken en er is nu heel veel 
beweging in de nieuwe wijken, met veel jonge gezinnen en ondernemende inwoners. Wat je 
daar echter nog wel mist, is een verbindende factor, en dat is waar sport en de kracht van 
sport een rol in kan spelen, waar ook deze sportzaal een rol in kan spelen. Door het aanbieden 
van een sportlocatie in, of op korte afstand van deze groeikern, creëer je ook een 
ontmoetingsplek waar inwoners elkaar tegenkomen, elkaar kunnen leren kennen en 
waarderen. Inwoners worden wijkgenoten, wijkgenoten worden buren en buren worden 
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teamgenoten, samen werkend en opbouwend, wat je dan ook weer in de wijken terug gaat 
zien.  
Sport kan daarin dus een grote rol spelen. Basketbalvereniging GOBA, Handbalvereniging 
Achilles en Gymnastiekvereniging OKK willen daar op hun manier een bijdrage aan leveren 
door het aanbieden van een veelzijdig sportaanbod. Alle drie verenigingen zijn al tientallen 
jaren actief in de Gorinchemse sportwereld en kunnen voor verschillende leeftijden en niveaus 
sportonderwijs aanbieden. Winst voor de wijk en winst voor de verenigingen, want net als alle 
andere verenigingen is GOBA natuurlijk gebaat bij een groeiwijk. Basketbal is een dynamische 
en groeiende sport in Nederland en GOBA heeft uitdagende toekomstplannen. Deze ruimte 
zou voor ons allen een thuisbasis voor de toekomst kunnen betekenen. 
Het gebouw kan naast zijn school- en sportfunctie verder nog op vele andere manieren 
gebruikt worden en een aanvulling in de wijk zijn. Ook de gemeente Gorinchem zou er 
activiteiten in kunnen onderbrengen, bijvoorbeeld een stemlokaal, als onderkomen voor 
Gorinchem beweegt en voor wijkgerelateerde activiteiten. 
U begrijpt dat wij allen in deze sportzaal veel pluspunten zien voor de wijk en dus ook voor de 
verenigingen. Dit alles kan echter ook een winst voor de gemeente opleveren. Een sportieve 
en gezonde instelling levert een positief beeld op van Gorinchem richting het bedrijfsleven en 
diens werknemers en kan ook een positief effect op gezondheid en gezondheidskosten 
hebben. Laat deze kans daarom niet voorbij gaan.  
Hiermee wil ik het stokje graag overdragen aan Suzanne. 
 
Mevrouw Van Oijen: De positie van OKK is net iets anders dan die van GOBA en Achilles. Wij 
zijn even gemotiveerd om Gorinchem te laten sporten en om een waardevolle 
maatschappelijke bijdrage te leveren, maar we hebben hiervoor iets meer specifieke 
faciliteiten nodig. Daarom zal ik namens de leden van Gymnastiekvereniging OKK Gorinchem 
een lans breken voor een zogenaamde gymsportaccommodatie.  
Momenteel verzorgen we zowel in Gorinchem-West als in -Oost gymnastieklessen voor 
meisjes en jongens. We doen aan acrobatische gymnastiek, freerunnen en we hebben 50+-
groepen voor dames en heren. In Oost verzorgen we veel lessen in de gymzaal bij de 
Jenaplanschool aan de Traverse. In West trainen we voornamelijk in de gymzaal van het 
gymnasium, ook wel WLZ genoemd. Daarnaast verzorgen we uurtjes in de Bogerd voor oudere 
mensen die niet meer zo mobiel zijn en we zijn recent weer gestart met ouder- en kindgym in 
de Elzenhof. Voor de jongere jeugd en oudere recreatieve gymnasten kunnen we prima 
terecht in de gewone gymzaaltjes en die lessen blijven we graag zowel in West als in Oost 
geven. Knelpunten ervaren we nu bij de oudere jeugd en de wedstrijdleden, die we 
onvoldoende faciliteiten kunnen bieden om ze te binden aan en betrokken te houden bij onze 
vereniging. Onze wedstrijdleden trainen in het WLZ op maandag, dinsdag, woensdag, vrijdag 
en zaterdag. Overdag wordt de zaal gebruikt door het gymnasium, dus moeten we dagelijks 
onze toestellen opbouwen en afbreken. Ter illustratie hier een plaatje van de lege zaal en een 
plaatje van een half ingerichte turnzaal. Ik kan u vertellen dat een vaste opstelling van 
toestellen ons per week heel wat manuren zal besparen, slijtage van op- en afbouw zal 
voorkomen en extra trainingstijd zal opleveren.  
Sinds 2013 ben ik betrokken bij het bestuur van OKK. Met een heel klein clubje mensen 
houden we de vereniging draaiend. Ik spreek regelmatig ouders van leden die graag iets meer 
willen bijdragen, maar geen van hen wil een vaste functie binnen de vereniging. Omdat we de 
ouders niet dagelijks ontmoeten, is het heel lastig om het werk te verdelen. Contact zoeken, 
uitleggen wat de bedoeling is, de nodige materialen leveren om de klus te klaren, is vaak net 
zoveel werk als de klus zelf doen. Organisatorisch zitten we in een soort vicieuze cirkel omlaag. 
We hebben enkele overbelaste vrijwilligers en we treffen welwillende ouders die enige 
instructie behoeven waar de overbelaste vrijwilligers niet aan toe komen, en dan haken de 
welwillende ouders weer af. Een eigen accommodatie, met ontmoetingsplek, is voor onze 
vereniging van levensbelang en het plan bij de Elzenhof is voor OKK uitstekend geschikt.  
Het schetsplan dat ter tafel ligt ziet er zo uit: met in het groen de huidige bebouwing en in het 
blauw de turnhalaanbouw. Als dit plan gerealiseerd wordt, kunnen van het huidige lesrooster 
de geel gemarkeerde trainingen in de Elzenhof plaatsvinden. Op basis van dit lesrooster 
hebben wij dan 6 dagen in de week aanwezigheid in het buurthuis, doordeweeks alle dagen 



Zeepkist, 21 juni 2018  4 

 

van 4 tot 9 uur en op woensdag en vrijdag wellicht al eerder voor de kleuters en de kinderen 
uit de onderbouw. Op zaterdag zijn we er dan ook en wellicht kunnen we op zondag vrije 
trainingen aan uithuizige jongelui bieden, die dan wat langer bij ons terecht kunnen, wat nu 
niet mogelijk is omdat we geen opstelling kunnen aanbieden. Qua inrichting zijn de 
belangrijkste winstpakkers de vierkante, verende vloer en de valkuil om (af-)sprongen te 
trainen. 
Winstpakkers ten aanzien van het verenigingsgevoel en de maatschappelijke functie zijn als 
volgt. Ouders kunnen kijken naar hun kroost, een bakje koffie drinken en babbeltjes maken. 
Commissies kunnen samen afstemmen in het buurthuis en we kunnen vitale ouderen uit 
Dalem en Oost, en ook jongeren, al dan niet met een afstand tot de arbeidsmarkt, vragen om 
hand- en spandiensten te leveren. We kunnen partijtjes organiseren met priklimonade en 
taart, we kunnen KNGU-jury en leiding-cursussen verzorgen en we kunnen de EHBO-vereniging 
vragen om onze (hulp)leiding op te leiden. We kunnen flex-werkplekken aanbieden voor 
ouders die tijdens de training nog even willen werken. We willen graag sporten en leren 
combineren en huiswerkbegeleiding, remedial teaching en bijvoorbeeld SOVA-trainingen 
aanbieden. We kunnen de oude gymzaal en de turnhal gebruiken om gecombineerde 
sportclinics te geven met de vecht- en verdedigingssporters die gebruik maken van de 
Elzenhof. Bingo-avondjes, bridge, ruimte voor darten, schaken, dammen, noem maar op. We 
zijn overal voor in. Samen met de buurt sportwedstrijden op televisie volgen, samenwerken 
met andere gymverenigingen, zoals ODI, OMNI en Zilvermeeuw, maar natuurlijk ook met GJS, 
GOBA en Achilles en met de festiviteitenvereniging Dalem. We kunnen regionale wedstrijden 
houden en op termijn kunnen we de buitenruimte misschien aankleden met freerun-obstakels 
en speelruimte voor de kinderen uit de buurt.  
Ervaringen van andere gymverenigingen hebben geleerd dat ze met een eigen accommodatie 
strerk zijn gegroeid en door middel van groei in de breedte kunnen we ook onze aanwezigheid 
in Gorinchem-West voor de jongere jeugd en de ouderen uitbreiden.  
Kortom, de Elzenhof is onontbeerlijk voor OKK om mensen te binden, als lid, als kader en als 
vrijwilligers. Door de rijke ruimte van de Elzenhof kunnen we maatschappelijk echt heel veel 
bijdragen, zowel voor jong als voor oud, dus beraadt u goed op de investeringsagenda van de 
gemeente, want de keuze is aan u!  
 
Mevrouw Jansse-van Noordwijk: U hebt het gehoord. Het was een lang verhaal, maar hopelijk 
is goed doorgekomen dat er volop mogelijkheden zijn om nu door te pakken en mooie 
accommodaties voor de komende 30 jaar te realiseren voor onze verenigingen en voor de 
buurten eromheen, voor de mensen van Gorinchem. Wij willen ons heel graag maatschappelijk 
inzetten en bijdragen aan die bloeiende stad waar het heel fijn wonen, werken, sporten en 
recreëren is, waar mensen graag willen blijven wonen, of weer terugkomen na hun studie. Wij 
zijn er klaar voor. Gaan jullie met ons mee? Dank u wel voor uw aandacht. (Applaus) 
 
Mevrouw Mager-Schroten zegt de insprekers dank voor hun komst en voor de gloedvolle 
betogen, die voldoende stof tot nadenken bieden.  
 
 


